
PROTOKÓŁ NR XXXII/2017 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 21 grudnia 2017 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród   Anna Dobrowolska   
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1330. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXXII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE”  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomoc-
nych uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie do radnych, czy są 
uwagi lub wnioski do porządku obrad. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i wniosków do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka zgłosiła kandydaturę radnej Anny 
Tatarek 
Radna Anna Tatarek wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza.  
Radni 14 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radną Annę Tatarek 
Sekretarzem. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Podjęcie uchwał. 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok 2018 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do Pani Anny Dobrowolskiej 
Skarbnik Gminy o odczytanie opinii RIO. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy odczytała opinię RIO ( kserokopia opinii 
stanowi załącznik do protokołu).  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      0 głosów „przeciw”, 
      2 głosy „wstrzymujące”    



Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.281.2017 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie przyjęcia budżetu Gminy  na 2018r. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnej Joanny Kantor 
Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów o odczytanie opinii komisji. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kantor odczytało opinię      
( kserokopia opinii stanowi załącznik do protokołu). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do Pani Anny Dobrowolskiej 
Skarbnik Gminy o odczytanie opinii RIO. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy odczytała opinię RIO ( kserokopia opinii 
stanowi załącznik do protokołu).  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      0 głosów „przeciw”, 
      2 głosy „wstrzymujące”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.282.2017 
   

Projekt uchwały nr 3 zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Żmigród na lata 2015-
2032”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.283.2017 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.284.2017 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2017 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      0 głosów „przeciw”, 
      2 głosy „wstrzymujące”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.285.2017 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2017 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 



Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      0 głosów „przeciw”, 
      2 głosy „wstrzymujące”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.286.2017 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie wzniesienie Pomnika Żołnierzy Wyklętych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      1 głosem „przeciw”, 
      1głosem „wstrzymującym”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.287.2017 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie szczegółowych zasad, trybu przyznawania         
i pozbawienia oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród 
jednorazowych oraz nagród specjalnych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.288.2017 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie wzniesienia Pomnika Pamięci. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXII.289.2017 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad informacji i sprawozdań. 
Burmistrz Rober Lewandowski złożył informację z podjętych zarządzeń za okres 
od 28.11.2017r. do 21 grudnia 2017r., w czasie, którym podjęto 22 zarządzenia. 
1) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami                 

i paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2017r., 
2) dwa zarządzenia w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2017r.: 

 zmniejszono planowane dochody i wydatki o kwotę 24.442,-zł.  Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.249.186,93zł, a wydatki wynoszą 
75.192.198,93zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 552 tys.zł.   Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.801.186,93zł, a wydatki wynoszą 
75.744.198,93zł ,  

3) w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych 
Gminy Żmigród na 2018r. w zakresie:  

 kultury fizycznej,  



 nauki, edukacji oświaty i wychowania, 

 integracji społecznej, 

 zadań z zakresu Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
 Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii, 

 promocji i ochrony zdrowia, 

 zadań propagujących upowszechnianie turystyki, 

 pomocy społecznej, 

 kultury sztuki oraz ochrony dziedzictwa narodowego,  
4) w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawionego za lokale użytkowe, 

stanowiące własność Gminy Żmigród( najniższy wynosi-1,71zł, najwyższy wynosi 
24,23zł), 

5) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na 
czas nieokreślony na rzecz Jacka Kuriaty część działka nr 5 obręb Żmigród           
o pow.0.03 ha- ogródek, 

6) w sprawie obniżenia ceny w drugim przetargu nieograniczonym na nieruchomość 
niezabudowaną działka nr 40/2 AM 1 obręb Sanie o pow.0.2856 ha, cena 
wywoławcza 25 tys. zł z uwagi na nieskuteczność sprzedaży w pierwszym 
przetargu, 

7) w sprawie zrzeczenia się odszkodowania przysługującego Gminie Żmigród za 
utratę prawa własności działki nr 56/1 AM13 obręb Żmigród z uwagi na interes 
społeczny i gospodarczy „Poprawa bezpieczeństwa ruchu na skrzyżowania         
ul. T. Kościuszki, ul. H.Sienkiewicza i ul. Wrocławskiej, 

8) siedem zarządzeń w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonej w obrębie Żmigrodu: 

 działka nr 3/40 AM 24 o pow. 0.1073 ha, 

 działka nr 3/41 AM24 o pow. 0.1069 ha, 

 działka nr 3/42 AM24 o pow. 0.1064 ha, 

 działka nr 3/43 AM24 o pow. 0.1060 ha, 

 działka nr 3/44 AM24 o pow. 0.1057 ha, 

 działka nr 3/45 AM24 o pow. 0.1018 ha, 

 działka nr 3/46 AM24 o pow. 0.1009 ha, 
9) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy lokal 

mieszkalny własność Gminy Żmigród wraz ze sprzedażą procentowego udziału    
w gruncie: Żmigród ul. Wrocławska 14/3, 

10) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę grunty Gminy Żmigród na 
okres do 31 grudnia 2018r. dla obecnych dzierżawców ( 35 dzierżawców),  

11) w sprawie udzielenia upoważnienia Pani Grażynie Kalickiej Kierownikowi Ref. 
ORP do podpisywania zaświadczeń na podstawie danych z ewidencji ludności       
i rejestru dowodów osobistych, 

12)  w sprawie upoważnienia pracownika p. Anny Gawłów –pomoc administracyjna 
zatrudniona w Ref. ORP do załatwiania w imieniu Burmistrza Gminy Żmigród 
spraw z zakresu administracji publicznej, 

13) w sprawie powołania Honorowego Komitetu Żmigrodzkich Obchodów 100 
Rocznicy Odzyskania Niepodległości przez Polskę,  

14) w sprawie skierowania projektów uchwał do Rady Miejskiej w Żmigrodzie.   
Inne informacje: 
Burmistrz Robert Lewandowski złożył podziękowanie dla Radnych za przyjęcie 
wieloletniej prognozy i budżetu na 2018r. Burmistrz podkreślił, że jest to budżet 
rekordowy, po stronie dochodów zostało zapisane 75 milionów zł, a po stronie 



wydatków 81 milionów zł, z czego 23 miliony zł przeznaczono na  inwestycje. 
Wielkość środków na inwestycje jest spowodowana pozyskaniem środków 
zewnętrznych z Programów Europejskich, z czego 14 milionów zł  to środki 
zewnętrzne  bezzwrotne.  Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że szanse 
pozyskania środków europejskich gmina wykorzystywała i wykorzystuje na wysokim 
poziomie, stąd taka determinacja.  Burmistrz dodał, że będzie to procentować na 
przyszłość, jeżeli chodzi o atrakcyjność mieszkania w gminie i przyciągania nowych 
mieszkańców.    
Droga Ekspresowa S5 
W dniu 22 grudnia br. zostanie oddana droga S5 do Wrocławia. Najważniejszą 
kwestią nowej drogi będzie zwiększenie bezpieczeństwa, ponieważ wiemy ile osób 
zginęło na drodze krajowej Nr 5. Od momentu otwarcia drogi Ekspresowej S5 na 
naszym terenie Strażacy nie wyjeżdżali do żadnego zdarzenia drogowego 
dotyczącego drogi nr 5. 
Rondo w Żmigrodzie.  
Rondo zostanie otwarte od rana w dniu 23.12.br.  
Parkowanie w Rynku 
Przez okres 5 lat kierowcy nie będą ponosić kosztów parkowania samochodu            
w Rynku. W parkomatach, które są w Rynku odbiera się bilet, który zostawiamy za 
szybą w samochodzie. Na bilecie jest wskazany czas parkowania samochodu. Jeżeli 
za szybą samochodu nie będzie ważnego biletu lub będzie brak biletu Policja będzie 
miała prawo wystawić mandat.  Na początku roku w Rynku będą umieszczone 
informacje dotyczące parkowania samochodów.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Interpelacji i zapytań Radnych.  
Radny Karol Kalinka skierował zapytanie do Burmistrza w sprawie pisma                 
z Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa dotyczącego Mieszkania Plus, które radni 
otrzymali, czy gmina przystąpi do tego programu.  
Następnie Radny wniósł zapytanie w sprawie możliwości zainstalowania lustra przy 
wjeździe do Rynku od strony ul. Kościelnej, co poprawi bezpieczeństwo. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do zapytań radnego Kalinki: 
Lustra  
Burmistrz poinformował, że na wszystkich wlotach do Rynku zostały zainstalowane 
lustra. 
Mieszkanie Plus  
Burmistrz poinformował, że została wysłana informacja do Ministerstwa , że jesteśmy 
zainteresowani tym Programem i czekamy na informację zwrotną.  
Radny Patryk Andrzejewski poruszył temat parkowania na Rynku. Radny zapytał, 
czy Policja już kontroluje zaparkowane samochody na Rynku, czy zacznie dopiero od 
stycznia. Ponadto Policja w Rynku jest widoczna tylko w czasie interwencji, po 
zgłoszeniach mieszkańców i urzędu. Radny odniósł się do zaparkowanych 
samochodów wystawionych na sprzedaż, dodając, że gmina Myszków poradziła 
sobie z tym problemem pobierając odpłatę od tych samochodów w wysokości 700 zł 
za dzień. Radny Andrzejewski podziękował za odpowiedź odnośnie MZGK. 
Następnie Radny Patryk Andrzejewski zwrócił się w sprawie dostarczenia dla niego 
w formie elektronicznej sprawozdania z działalności Spółki MZGK za rok 2017. 
Pan Norbert Garula Komenda KP w Żmigrodzie odniósł się do wypowiedzi radnego 
Andrzejewskiego informując, że Policja nie przeprowadzała żadnych kontroli 



parkujących samochodów w Rynku, ponieważ nie ma żadnych wytycznych, na jakiej 
podstawie miałaby to robić. Jeżeli Radny uważa, że samochody źle parkują to, 
dlaczego tego nie zgłosił. Na Policję nie dotarła żadna informacja, że samochody na 
terenie Rynku źle parkują lub o zaparkowanych samochodach do sprzedaży. Jeżeli 
mieszkaniec wystawia samochód do sprzedaży w miejscu, gdzie mieszka ma takie 
prawo. Natomiast, kiedy samochody są wystawione na sprzedaż poza miejscem 
zamieszkania właściciela, tak dzieje się w Trzebnicy, to tych właścicieli można karać. 
Na zakończenie p. Komendant powiedział, że parkomaty są za darmo, kierowca 
powinien bilet pobrać i wtedy problemu nie będzie. 
Przewodniczący rady powiedział, że zmiana organizacji ruchu uległa zmianie         
w Rynku, drogi dojazdowe do Rynku są bardzo dobrze oznakowane i kierowcy 
powinni patrzeć na znaki.    
Radni nie zgłosili innych interpelacji i zapytań Radnych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków i zapytań. 
Radni nie zgłosili wolnych wniosków i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołu z sesji nr XXXI. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XXXI.    
Protokoły zostały przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji Przewodniczącego rady. 
1. Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał, że Radni, którym urząd 

skarbowy wskazał nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych winni złożyć 
wyjaśnienia, które zostaną przesłane do Urzędu Skarbowego w Trzebnicy. 

2. Przewodniczący rady Jan Czyżowicz złożył życzenia z okazji zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.  

Burmistrz Robert Lewandowski złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 
Bożego Narodzenia i Nowego Roku.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXXII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1430. 
Protokołowała ; 
Małgorzata Schnitzer 

 


